

Пояснительная записка

Полугодовая контрольная работа по английскому языку в 7 классе проводится в форме комбинированной контрольной работы. В работе предлагаются задания по аудированию, чтению, лексике и грамматике, письму. Продолжительность письменной части – 45 мин.

Цель проведения: оценить уровень освоения образовательной программы с целью корректировки.

Максимальное количество баллов за работу – 27.

Шкала пересчета первичного балла за выполнение комплексной контрольной работы в отметку по пятибалльной шкале

Отметка по пятибалльной шкале	2	3	4	5
Общий балл	0 - 19	20 - 34	30-35	36-40

Спецификация контрольных измерительных материалов

№	Раздел работы	Количество заданий	Тип заданий	Максимальный балл
1	Раздел 1 (Аудирование)	1	КО	5
2	Раздел 2 (Лексика и грамматика)	2	КО	11
3	Раздел 3 (Чтение)	2	КО	5
4	Раздел 4 (Письмо)	1	РО	6
	Итого	6		27

КО – задания с кратким ответом; РО – задания с развернутым ответом

Кодификатор элементов содержания и требований к уровню подготовки обучающихся

№ задания	Описание элементов содержания, проверяемых в ходе комплексной контрольной работы
A	Аудирование. Выборочное понимание необходимой / запрашиваемой информации в несложных звучащих аутентичных текстах
B	Лексическая сторона речи. *
C	Грамматическая сторона речи. *
D	Чтение. Полное и точное понимание содержания несложных аутентичных адаптированных текстов
E	Письмо. Написание личного письма

**Критерии оценивания выполнения задания «Электронное письмо»
(максимум 6 баллов)**

Баллы	Решение коммуникативной задачи	Организация текста	Языковое оформление текста
	К1	К2	К3
2	Задание выполнено полностью: содержание отражает все аспекты, указанные в задании (даны полные и точные ответы на все вопросы, заданы правильно 3 вопроса по указанной теме); стиливое оформление речи выбрано правильно с учётом цели высказывания и адресата; соблюдены принятые в языке нормы вежливости. Допускается 1 неполный или неточный аспект	Высказывание логично; средства логической связи использованы правильно; текст верно разделён на абзацы; структурное оформление текста соответствует нормам, принятым в стране изучаемого языка (допускается 1 ошибка в организации текста)	Используемый словарный запас и грамматические структуры соответствуют базовому уровню сложности задания, орфографические и пунктуационные ошибки практически отсутствуют (допускаются 1–2 лексико-грамматические ошибки И/ИЛИ 1–2 орфографические и пунктуационные ошибки)
1	Задание выполнено не полностью: содержание отражает не все аспекты, указанные в задании (все случаи, не указанные в оценивании на 2 балла и 0 баллов)	Имеются 2–3 ошибки в организации текста	Используемый словарный запас и грамматические структуры не полностью соответствуют базовому уровню сложности задания: имеются 3–4 лексико-грамматические ошибки

Баллы	Решение коммуникативной задачи	Организация текста	Языковое оформление текста
	К1	К2	К3
			И/ИЛИ имеются 3–4 орфографические и пунктуационные ошибки
0	Задание не выполнено: 3 и более аспекта содержания отсутствуют, ИЛИ 6 аспектов раскрыты неполно/неточно, ИЛИ 1 аспект не раскрыт и 4–5 раскрыты неполно/неточно, ИЛИ 2 аспекта не раскрыты и 2–4 раскрыты неполно/неточно, ИЛИ ответ не соответствует требуемому объёму	Имеются 4 и более ошибки в организации текста	Используемый словарный запас и грамматические структуры не соответствуют базовому уровню сложности задания: имеются 5 и более лексико-грамматических ошибок, И/ИЛИ имеются 5 и более орфографических и пунктуационных ошибок

Примечание

При получении экзаменуемым 0 баллов по критерию «Решение коммуникативной задачи» ответ на задание оценивается в 0 баллов по всем критериям оценивания выполнения этого задания.

Mid – year test (Year 7)
Variant 0

Listening

A You will hear an interview with an artist. For each question (1-5) choose the correct answer (A, B or C).

1 Maggie is an painter because ...
Ashe makes a lot of money.
Bher parents are painters.
Cshe likes creating works of art.

3 The theme she is working with right now is
A people.
B fruit.
C landscape.

2 The thing that influences her art the most is
A the subject.
B her sense of humour.
C her mood.

4 Maggie makes her works
A at home.
B using models.
C in 4-8 hours.

5 Maggie's exhibition is at the
A city's art centre.
B community centre.
C New York.

Language and Grammar

B Fill in the sentences with the correct word

delivery person • world • promote • career • free • polite

1. A shop assistant needs to be because they deal with people from different backgrounds.
2. A.....takes things to people's houses.
3. Jim works at a camp and getsroom and board.
4. Terry wants to win thechampionship.
5. He wants ain the fashion industry.
6. A lot of producers are now using VK and Rutube totheir films.

C Read the text and for each gap (A-E) choose the word that best fits.

What Are You Like?

This is a story about a little girl Mary. Mary was **A**_____ than other girls of that age and she often asked questions. One day Mary asked **B**_____ father how to behave in a difficult situation. Mary's father **C**_____ an egg, a potato and some tea leaves into three different pans full of water and put the pans on the stove. He asked Mary to keep an eye on **D**_____ three pans for ten minutes. When the ten minutes were over, he asked Mary to see what had happened. Mary saw that the potato was soft, the egg was hard and the tea leaves had turned water into tea. Mary's father said, "The things were in the same situation, but they behaved differently. People are just the same. Some people **E**_____ get hard, somebody will get soft and somebody will change the situation. What are you like?"

- A** 1) clever 2) cleverer 3) cleverest 4) most clever
B 1) his 2) hers 3) her 4) herself
C 1) puts 2) put 3) will put 4) has put
D 1) this 2) that 3) than 4) those
E 1) can 2) can't 3) could 4) couldn't

Reading

D Read the texts and match the headings (1-6) to the texts (A-E). There is one extra heading

This text deals with ...

- 1) popular exercise;
- 2) the weather;
- 3) traditional food;
- 4) health advice;
- 5) an animal;
- 6) a place to visit.

A) The beluga whale lives in the Arctic. They can dive more than 3,100 feet deep looking for food. They eat fish, mainly cod. Beluga whales live in groups. Usually there are ten individuals, and they live and feed together. In Russia, the whales generally live in the waters that border the north of the country. The whales migrate according to the seasons.

B) You should go to the zoo if you want to see animals with your own eyes. There you can learn about what they eat, their habits, environment, and all sorts of other interesting facts about animals. Another name for a zoo is a zoological garden. Today many zoos do wonderful work in animal research and take great care of their animals. Many animals feel at home there.

C) September and October are wonderful months in Canada, as most days are cool, crisp and pleasant. The Canadian winters are cold and long, and in the northern parts of the country they can be severe. In the central part the daily average temperatures are about -20 °Celsius. In these regions, snow can cover the ground almost six months of the year.

D) Japanese cuisine is very popular around the world and for good reason. It has a good balance of ingredients. Centuries before Japanese people were eating sushi, they first enjoyed raw fish without the rice. The name «sashimi» means any thinly sliced raw food, including raw beef and chicken. However fish and seafood are the most popular types of this dish.

E) To eat well and best prepare for your training, it is always smart to eat a nice breakfast. If you don't eat at all before exercising, you could feel weak. If you are going to eat a big breakfast, eat it at least three hours before exercising. If you only have two hours before your game, eat a smaller portion. You also need to eat some food after you exercise to help your muscles recover.

Writing

E You have received an email message from your English-speaking pen-friend Andy:

From: Russian-friend@oge.ru

To: Andy@mail.uk

Subject: Travelling

... We are going on an excursion next week. We often go somewhere as a class and I like it so much! But I hate long bus trips. I sometimes feel unwell on the bus ...

... Where and when did you travel during your last summer holidays? Did you enjoy the travelling? What are you going to do during the winter holidays? Would you like to try any extreme activities?

Complete your message and answer his 4 questions.